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Arcius to Expand Regional Gas Footprint with Acquisition of 

Egypt’s Harmattan Field in the Eastern Mediterranean 

 

Development includes drilling up to three wells, installation of a fixed offshore 

platform and construction of 50-kilometer pipeline 

 

Arcius is a joint venture between bp and XRG launched in December 2024 

combining the pair’s deep technical capabilities and proven development track  

records to grow a highly competitive gas portfolio 

 

Strategic acquisition for Arcius as it starts to deliver on its growth ambitions in 

the Eastern Mediterranean while supporting regional energy security and 

economic development 

 

Arcius today announced that it has entered into a binding agreement to acquire 

(subject to obtaining regulatory approvals) the Harmattan gas and condensate 

field, an offshore discovery in the Egyptian sector of the Eastern Mediterranean, 

located 2.5 kilometers north of Ras El Barr in the Damietta Governorate.  

 

Arcius plans to develop the field through drilling of up to three wells and the 

installation of a fixed offshore platform, connected by a 50-kilometer pipeline to 



 

 

onshore processing facilities located near Port Said. Expected start-up of 

production is in 2028. 

 

Naser Al Yafei, CEO of Arcius, said: “This acquisition is a key milestone for 

Arcius, reinforcing our partnership with the Egyptian Government, through the 

Egyptian Natural Gas Holding Company (EGAS), and our commitment to 

advancing regional energy security.” 

 

Arcius, owned by bp (51%) and XRG (49%), is acquiring the El Burg Offshore 

concession which contains the Harmattan gas field from Shell (60%) and bp 

(40%). The transaction remains subject to customary regulatory approvals. 

 

Arcius is a strategic joint venture that combines bp and XRG’s deep technical 

abilities and proven gas development track records to grow a highly competitive 

gas portfolio. The company’s mission is to participate in the development of 

natural gas assets to meet the growing domestic energy demand and to 

contribute to energy security and economic development in the region. 

 

Notes to editors: 

• bp and XRG, ADNOC’s international energy investment company, 

established a regional gas platform, Arcius, to initially focus on 

development of gas assets in Egypt and the wider Eastern Mediterranean. 

• Building on 50 years of partnership between ADNOC and bp, the joint 

venture, which was launched in December 2024, complements the 

companies’ strategic growth plans. 

• Arcius owns: 

o 10% of Shorouk which contains the producing Zohr field; 

o 100% of North Damietta which contains the producing Atoll field; 

o Stakes in the North El Tabya, Bellatrix-Seti East and North El Fayrouz 

exploration concessions. 

• For more information about Arcius, visit www.arciusenergy.com   

• For more information about bp, visit www.bp.com  

• XRG is a transformative international energy investment company, 

focused on natural gas, chemicals and scalable energy solutions to help 

power AI and industry globally. Headquartered in Abu Dhabi and wholly 

owned by ADNOC, XRG is focused on disciplined investments that deliver 
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long-term value for its shareholders, partners and the 

communities in which it operates. XRG’s portfolio includes 

operating and non-operating interests in industry-leading 

companies that are meeting the rapidly increasing global demand for 

energy and the chemicals that are essential to enable sustainable 

economic growth. 

• For more information about XRG, visit www.xrg.com  
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 بيان صحفى 

 ٢٠٢٥نوفمبر  ٥

أركيوس توسّع حضورها الإقليمي في قطاع الغاز من خلال الاستحواذ على حقل هارماتان 

 في شرق البحر المتوسط 

 

يتضمن مشروع التطوير حفر ما يصل إلى ثلاث آبار، وتركيب منصة بحرية ثابتة، وإنشاء  

 كيلومترًا لنقل الغاز إلى مرافق المعالجة البرية. 50خط أنابيب بطول 

، وتجمع ٢٠٢٤أطُلقت في ديسمبر  XRGوأركيوس هى شركة مشتركة بين شركتي بي بي 

بين كفاءة الشركتين وتاريخهم العريق في تطوير مشاريع الغاز من أجل بناء سجل تنافسى  

 عالى الكفاءة. 

يمثل هذا الاستحواذ خطوة استراتيجية لشركة أركيوس نحو تحقيق طموحاتها في النمو في 

 .شرق البحر المتوسط، ودعم أمن الطاقة الإقليمي والتنمية الاقتصادية

 

للاستحواذ   اتفاقية ملزمة  توقيع  اليوم عن  للطاقة  أركيوس  استكمال جميع  (أعلنت شركة  بعد 

اللازمة القطاع )الموافقات  في  بحري  اكتشاف  وهو  والمكثفات،  للغاز  هارماتان  حقل  على 

نحو   بعُد  المتوسط، ويقع على  البحر  البر   2.5المصري من شرق  كيلومتر شمال مدينة رأس 

 بمحافظة دمياط. 

حفر ما يصل إلى ثلاث آبار بحرية، وتركيب تخطط شركة أركيوس لتطوير الحقل من خلال  

كيلومترًا يربط بين المنصة ومرافق المعالجة   50منصة بحرية ثابتة، وإنشاء خط أنابيب بطول  

  .٢٠٢٨البرية القريبة من بورسعيد. ومن المتوقع أن يبدأ الإنتاج في عام 

يمثل هذا الاستحواذ محطة مهمة في   ” وقال ناصر اليافعي، الرئيس التنفيذي لشركة أركيوس:

الشركة   من خلال  المصرية،  الحكومة  مع  بتعزيز شراكتنا  التزامنا  ويعكس  أركيوس،  مسيرة 

 ”.القابضة للغاز الطبيعي )إيجاس(، وبمواصلة دعم أمن الطاقة الإقليمي

)بنسبة   بي  بي  شركتي  بين  مشتركة  شركة  أركيوس  %(، ٤٩)بنسبة    XRGو  (%٥١تعُد 

الصفقة على   البحرية )وتستحوذ بموجب هذه  البرج  امتياز   (El Burg Offshoreمنطقة 



 

 

%(. وتخضع الصفقة ٤٠%( وبي بي )بنسبة  ٦٠حقل هارماتان من شل )بنسبة  يشمل  والذى  

 حاليًا للموافقات التنظيمية المعتادة.

بناء   الغاز من أجل  العريق في تطوير مشاريع  الشركتين وتاريخهم  بين كفاءة  أركيوس تجمع 

الكفاءة. عالى  تنافسى  لتلبية   سجل  الطبيعي  الغاز  تطوير موارد  في  للمشاركة  الشركة  وتسعى 

الطاقة والتنمية الاقتصادية في   أمن  تعزيز  الطاقة والمساهمة في  المتزايد على  المحلي  الطلب 

 .المنطقة

 

 ملاحظات للمحررين: 

، شركة الاستثمار الدولي في الطاقة التابعة لأدنوك، منصة  XRGو بي بيأسست شركتا   •
، تركّز في البداية على تطوير أصول الغاز في أركيوس للطاقةإقليمية للغاز تحت اسم  

 مصر.
عامًا، يدعم هذا المشروع  ٥٠تمتد لأكثر من  بي بيو أدنوكاستنادًا إلى شراكة قوية بين  •

 المشترك خطط النمو الاستراتيجية للشركتين. 
ستركز أركيوس للطاقة على نمو أعمال الغاز الطبيعي لتلبية الطلب الإقليمي المتزايد،  •

 مع المساهمة في دعم أمن الطاقة والتنمية الاقتصادية في مصر.
 مناطق الامتياز التابعة لشركة أركيوس للطاقة في مصر تشمل:  •

o أركيوس   شروق بترول  ١٠)حصة  وتديره شركة  المُنتج،  %(: يضم حقل ظهر 
 بلاعيم )بتروبل(. 

o (: يضم حقل أتول المُنتج، وتديره الشركة  ١٠٠)حصة أركيوس   شمال دمياط%
 (.PhPC) الفرعونية للبترول

o بيلاتريكس الطابية،  شمال  الاستكشاف:  امتياز  وشمال -اتفاقيات  شرق،  سيتي 
 الفيروز.

لمزيد من المعلومات حول أركيوس للطاقة، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني   •
www.arciusenergy.com 

 www.bp.com لمزيد من المعلومات حول بي بي، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني •
• XRG   والمواد الكربون  منخفضة  الطاقة  مجال  في  رائدة  دولية  استثمارية  هي شركة 

الكيميائية، مقرها أبوظبي، ومملوكة بالكامل لشركة أدنوك، وتبلغ قيمتها السوقية أكثر من  
مليار دولار أمريكي. تشمل محفظتها الاستثمارية حصصًا في شركات رائدة عالميًا   ٨٠

في   تدخل  التي  الأساسية  والمواد  الكربون  منخفضة  الطاقة  على  المتزايد  الطلب  لتلبية 
 www.xrg.aeصميم الحياة العصرية. 
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